
Beste mensen, 

Als Behoud de Parel werken wij al 10 jaar voor een betere leefomgeving in 

belang van boer en burger. Onder economische dwang is de landbouw volledig 

ontspoort. Als grootste voorbeeld geldt het NGB. 

In het begin werd in onze regio vee gehouden om gronden van mest te 

voorzien  voor de eigen voedselvoorziening. Er ontwikkelde zich een landbouw 

in samenhang en draagvlak met de omgeving. 

Nu hebben wij het over mestverwerking en ruimtelijke ordening.  

Onze mestproductie is gelijk aan een kolonne tankvrachtauto’s van hier tot 

Shanghai: 7500 km.. Het mestoverschot is een file tankvrachtauto’s tot Sevilla: 

zo’n 2000 km. Bewerken van mest lost het probleem niet op. Het verandert het 

alleen maar. Biovergisting vergroot zelfs het mestoverschot door de toevoeging 

van co-producten. De hoeveelheid mineralen wordt groter of blijft gewoon 

hetzelfde en dat is net het probleem. Fosfaatoverschot en met 

fosfaatverzadigde gronden en nitraat in drinkwater zijn enkele gevolgen.  

Om de export te vergroten worden subsidies verstrekt aan ondernemers en 

gigantische maatschappelijke kosten gemaakt die op burgers, maatschappij en 

andere ministeries worden afgewenteld. Deze externaliteiten moeten in het 

product worden doorberekend. 

Terug naar mestverwerking.  

Het is te gek dat deze avond aan problemen van de intensieve veehouderij 

besteed wordt . Dat is een probleem voor de producent.  

Mest dient als groei voor gewassen in de landbouw. Voor een evenwichtige 

landbouw moeten we gewoon naar 40 % minder vee in Nederland.  

En dan is er ook geen probleem daar waar het gaat om Ruimtelijke ordening. 

En nu? Geen woorden maar daden! 

Ik dank u wel. 

André Vollenberg 

 


